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ACN/DdG LLANÇÀ

■L’Ajuntament de Llançà indem-
nitzarà amb ., euros el
propietari d’un habitatge que el
Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya (TSJC) va ordenar en-
derrocar el . L’alcalde, Pere
Vila, diu que tenen feta una reser-
va de pressupost des de fa quatre
anys i que en les properes setma-
nes abonaran la quantitat. 

El cas es remunta a l’any 
quan el consistori li va donar lli-
cència per fer unes obres de refor-
ma i ampliació d’un ediici pree-
xistent, tot i que els terrenys no-
més admetien un habitatge uni-
familiar. 

A la pràctica, els treballs van su-
posar fer una construcció nova i,
després d’un llarg litigi, l’alt tribu-
nal va donar la raó a la veïna que
va denunciar el cas i va ordenar
que la construcció anés a terra.

L’alcalde, Pere Vila, ha explicat
que l’anterior govern (liderat per
ERC) va demanar diversos infor-
mes (primer a la Diputació de Gi-
rona i després a una auditoria pri-
vada) per dirimir sobre la indem-
nització que reclamava la propie-
tat, i que ascendia a més de
. euros. 

Tots els informes van concloure
que hi havia «coresponsabilitat» i

que els «danys s’havien de pagar
al . Finalment, el cas es va ele-
var a la Comissió Jurídica Asses-
sora de la Generalitat, que ha de
donar el vist i plau al pagament i
que ha arribat a la mateixa con-
clusió. 

Ara hauran de pagar al propie-
tari. La decisió arriba després que
la propietat executés la sentència,
tirés a terra l’ediici i la illa, en re-
presentació seva, reclamés danys
i perjudicis a l’Ajuntament. 

Malgrat l’Ajuntament li va do-
nar una llicència, el planejament
no permetia aquesta actuació i, i-
nalment  l’alt tribunal va declarar
nul el permís i va obligar a tirar a
terra l’ediici. 

Els informes dels tècnics
L’alcalde diu que el pagament es
farà en les properes setmanes per-
què des de fa quatre anys tenen
consignació pressupostaria per
assumir-lo. Vila admet que hi va
haver errades en el procés però in-
sisteix que ells van seguir «els in-
formes dels tècnics perquè sinó
ho haguéssim fet hauria estat pre-
varicació». 

La quantitat que es reclama su-
pera els quatre-cents mil euros
però pels informes sol·licitats
creuen que és la meitat. El cas es

va elevar a la Comissió Jurídica
Assessora de la Generalitat (que
és qui ha de donar el permís pel
pagament) i ha arribat a la conclu-
sió i proposa una indemnització
de ., euros pel cost de re-
posició d’un habitatge de similars
característiques (., eu-
ros), per les despeses relaciona-
des amb l’enderroc (., eu-
ros) i el lloguer d’un habitatge per
suplir el que va haver d’enderro-
car (. euros). La propietat en
reclamava .,. 

El pagament es farà via arques
públiques però Vila ja ha avançat
que a estan treballant per aconse-
guir que les asseguradores (tant
de l’Ajuntament com de la resta
d’agents implicats en el cas) es fa-
cin càrrec del cost de la indemnit-
zació. 

Un litigi iniciat fa 14 anys
El cas es remunta a l’any 
quan l’Ajuntament va atorgar lli-
cència d’obres al promotor per a
un ediici situat a tocar de la carre-
tera N- entre Llançà i Portbou.
En concret, se l’autoritzava a re-
formar i ampliar l’habitatge en
planta baixa i un pis nou en pri-
mera planta. 

El permís estava viciat d’entra-
da perquè, segons el planejament

vigent, l’immoble es trobava en
un terreny que tenia consideració
de sòl urbà que només admetia
un habitatge unifamiliar aïllat i, en
tot cas, fer-hi obres de «consolida-
ció i rehabilitació». 

La casa existent, a més, es tro-
bava en situació de volum discon-
forme perquè no complia amb les
separacions respecte als veïns es-
tablertes amb posterioritat al pla.
Un any després, una veïna va in-
terposar una denúncia davant del
consistori per «infracció urbanís-
tica». 

La denúncia al·legava que les
obres que s’estaven fent consis-
tien, en realitat, en la construcció
d’un nou ediici de dues plantes
ja que, tot i que inicialment, s’ha-
vien mantingut tres parets pree-
xistents, inalment s’havien ende-

rrocat per fer-ne de noves. Segons
el denunciant, per tant, la llicència
no emparava els treballs. 

Llicència per reforma i ampliació
Després d’una inspecció, els tèc-
nics directors de l’obra van al·le-
gar que havien hagut de fer l’en-
derroc perquè l’estructura origi-
nària patia moviments pels assen-
taments de terreny i l’arquitecte
assessor de l’Ajuntament va donar
aquesta versió per bona. Via de-
cret d’alcaldia, l’Ajuntament va
tancar l’assumpte. 

La denunciant va endegar la via
judicial. Primer amb una recurs
contenciós contra el decret, que el
jutjat no li va admetre per «desvia-
ció processal» i, inalment i a tra-
vés d’un recurs d’apel·lació, el
TSJC li va donar la raó declarant
nul·la la llicència i ordenant l’en-
derroc de l’ediicació en una sen-
tència de l’any . 

El propietari va executar-la i va
enderrocar totalment l’habitatge
l’any  i després es va fer la re-
clamació. 

El consistori, que va admetre
que la coresponsabilitat de l’afer,
va demanar un informe al servei
jurídic per ixar la indemnització
que és la mateixa que ara proposa
la Generalitat.

Llançà indemnitzarà amb 203.248 €
un veí a qui es va enderrocar la casa
El govern li va donar llicència per fer una reforma i l’ampliació d’un edifici, però va acabar sent una obra de nova construcció
El TSJC va ordenar la demolició el 2012, cosa que dona la raó a una veïna que va denunciar la «infracció urbanística» 

A l’immoble existent
només s’hi podien fer
obres de rehabilitació
o si es feia nou, un
habitatge unifamiliar

EVA BATLLE EMPURIABRAVA

■El dijous de la setmana passada
una avioneta va patir una parada
de motor quan tornava a l’aerò-
drom d’Empuriabrava i això va
provocar que s’accidentés a les
pistes del centre de paracaigudis-
me Skydive d'Empuriabrava. Sor-
tosament, el pilot i únic ocupant
de l’aeronau va resultar il·lès en
l’accident aeri.

Aquesta és la conclusió provi-
sional a la qual ha arribat Aviació
Civil després d’iniciar el seu infor-
me tècnic.Els fets van ocórrer el
dijous pels volts de les dotze del
migdia  quan l’aeronau Pilatus C-
B-H retornava cap a la pista 
de l’aeròdrom d’Empuriabrava
després d’una operació de llança-

ment de paracaigudistes. En
aquell moment, segons els inves-
tigadors,  va patir una parada de
motor. El pilot com procedeix, va
intentar arrencar el motor però no
li va funcionar. Això per tant, va
provocar que es veiés obligat a fer
un aterratge d’emergència als vol-
tants de l’aeròdrom. En concret,
l’avioneta va quedar just al costat

de la pista, al seu inici i a tocar la
carretera C-, via que uneix
Castelló d’Empúries amb Figue-
res.

El pilot va resultar il·lès i va po-
der abandonar l’avioneta a peu. El
que no en va sortir ben parat en
canvi va ser l’aeronau. Aquesta va
patir importants danys en el tren
d’aterratge i l’hèlice. 

A l’avioneta accidentada el
dijous va aturar-se-li el motor
Aviació Civil destaca que el
pilot va sortir-ne il·lès però
l’aeronau va patir importants
danys a causa de l’impacte

L’avioneta, al costat de la pista on va accidentar-se. JAUME PURCALLAS

Algunes de les peces aquàtiques cedides. AJUNTAMENT DE ROSES

ACN/DdG ROSES

■ L'Ajuntament de Roses  va ac-
ceptar en el ple celebrat el dilluns
la donació d’una col·lecció d’ar-
queologia subaquàtica integrada
per un total de  peces que da-
ten d'entre el segle IV a.C ins els
inicis del segle XX. Es tracta d'àm-
fores, ceràmiques i diversos uten-
silis de pesca que el seu propietari,
Francisco Falcó, va acumular al

llarg de la seva vida, algunes de les
quals tenen tenen la consideració
de peces arqueològiques segons
informe del Centre d’Investiga-
cions Arqueològiques de Girona.

Ara, el consistori les catalogarà
i editarà un catàleg amb informa-
ció sobre el fons. Posteriorment,
la col·lecció d’objectes marins
s'exposarà al públic en un espai
accessible. 

Roses rep una donació de 240
peces marines des del s. IV aC

CUJEDA
Resaltado
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A. CARMONAGIRONA

■ La presència a l’intestí d’un ti-
pus concret de fong pot ser útil
com a biomarcador de risc car-
diovascular i obre la porta a que la
manipulació de la microbiota in-
testinal pugui ajudar a prevenir al-
gunes malalties cardiovasculars,
segons un estudi desenvolupat
per investigadors de l’Institut
d’Investigació Biomèdica de Gi-
rona (Idibgi), l’Institut d’Investi-
gació Sanitària Pere Virgili de
Reus i del Centro d’Investigacióm
Biomédica en en Red-Fisiopato-
logía de la Obesidad y la Nutrición
(Ciberobn). 

Aquest treball, liderat per Ma-
tilde Rodríguez Chacón, del Pere
Virgili, i José Manuel Fernández-
Real, de l'Idibgi, ha estat publicat
recentment en la revista Benei-
cial Microbes.

L'intestí humà concentra una
gran diversitat de bacteris, fongs i
paràsits, entre d'altres. El conjunt
d'aquests microorganismes for-
men un ecosistema natural que es
coneix amb el nom de microbiota,
i tots ells permeten que l'aparell
digestiu funcioni correctament. A
més, aquests microorganismes
també són molt sensibles als can-

vis del metabolisme.
Els bacteris són els compo-

nents més abundats d’aquest eco-
sistema i se sap que determinats
trastorns com l'obesitat o la dia-
betis estan relacionats amb la seva
quantitat i composició. 

En canvi, però, de la comunitat
de fongs que hi ha a l'intestí o (que
representen entre el , i el 
d'aquests microorganismes) se’n
coneix poc.

La relació dels fongs i l’obesitat
En un estudi previ, aquest equip
d’investigadors ja es va estudiar la
relació entre la comunitat fúngica
de l’intestí i l’obesitat. Després
d'analitzar els diferents tipus i

quantitat de fongs intestinals en
 individus, dividits entre aquells
que tenien un pes òptim i aquells
que eren obesos, es va demostrar
com aquests microorganismes
varien d'un grup a un altre. 

Els resultats d’aquest primer es-
tudi també van revelar si un indi-
vidu obès era metabòlicament sa
o no i que quan un individu perdia
pes, augmentava la presència un
determinat tipus de fong, una tro-
balla que obria camí per convertir
la manipulació de la comunitat de
fongs en una eina per tractar
l'obesitat.

Per complementar els desco-
briments sobre la diversitat fúngi-
ca en subjectes obesos, es va re-
alitzar una anàlisi exhaustiva per
explorar la seva possible contri-
bució a l'arterosclerosi subclínica
en un grup ben caracteritzat
d'obesos i individus no obesos.

Així, s'ha demostrat que el fong
Mucor racemosus (una espècie
del gènere Mucor) pot ser un bio-
marcador rellevant de risc cardio-
vascular, reforçant la possibilitat
de que la manipulació de la mi-
crobiota intestinal pugui ajudar a
prevenir malalties cardiovascu-
lars.

Manipular la microbiota
intestinal pot prevenir
malalties cardiovasculars
L’Idibgi participa en un estudi que indica que la presència d’un tipus 
de fong a l’intestí pot ser un biomarcador del risc cardiovascular

Els fongs representen
entre el 0,09 i el 2%
dels microorganismes
que formen la
microbiota intestinal

A.C.GIRONA

■ L'associació Multicapacitats,
formada per gironins que patei-
xen diverses discapacitats, cele-
barà el Dia Internacional de les
Persones Discapacitades amb un
acte al centre de Girona aquest
diumenge,  de desembre. Sota el
lema «Posa't al meu lloc», aquesta
jornada familiar reunirà en  car-
pes  entitats diferents arreu del
territori, empreses solidàries,  ac-
tivitats i espectacles entre la Plaça
Salvador Espriu i la del Mercat del
Lleó. Els organitzadors esperen
un públic de . persones i
comptaran amb la participació de
més d’un centenar de voluntaris.  

L'associació Multicapacitats,
nascuda el setembre passat,
compta amb una cinquantena
d'associats de Girona, Salt, Sant

Feliu de Guíxols, Caldes de Mala-
vella, Roses o Bàscara, per exem-
ple. Aplega persones amb disca-
pacitats com ceguesa, paraplegia
o esclerosi múltiple i vol fer de
pont entre la societat, les entitats
socials i les empreses, a més de
normalitzar el fet de viure amb
una discapacitat. 

«És un projecte ambiciós», de-
clara, Isaac Padrós, president de
Multicapacitats: «Hem trobat una
reacció molt positiva, i el projecte
s'ha fet més gran, a mesura que
entraven més empreses i les asso-
ciacions solidàries s'interessa-
ven».

A la cita de diumenge hi col·la-
boren des del Celler de Can Roca,
a Cafès Cornellà, passant per Mi-
fas, la Fundació Esclerosi Múltiple
i patrocinen la jornada Dipsalut,
el Patronat de Turisme Costa Bra-
va Girona o el Consell Comarcal
del Gironès, entre d'altres. 

Els assistents podran aprendre
com moure's en cadira de rodes,
com escriure sense veure-hi o
com condueix gent que, d'entra-

da, sembla impossible que pugui
agafar el cotxe. 

També s'hi mostraran diversos
esports adaptats i els germans
Roca faran una experiència pels
sentits en relació a la xocoata. A
més, el jugador de bàsquet Marc
Gasol, el Girona FC i l'UNI Girona
han fet donatius per un sorteig so-
lidari. 

L'Spar CityLift Girona, amb qui
Multicapacitats signarà un pro-
jecte de col·laboració, donarà
. entrades solidàries, per als
voluntaris de la jornada i el públic
assistent que compri una bossa de
roba commemorativa.

També hi haurà exhibicions
dels Bombers de Girona i música
amb el Pot Petit, alguns dels mem-
bres del grup Di-Versiones, el
grup Parrak o l'artista cec Gabril
Gorce&La Banda a la Vista; a més
d'una batucada de Papaya Jam. 

Durant la trobada es llegirà un
manifestde l'OMS i la Cocarmi, la
plataforma que agrupa entitats
que representen els discapacitats,
amb motiu del  de desembre. 

Jornada festiva per commemorar el
Dia de les Persones Discapacitades
L’associació Multicapacitats
omplirà diumenge el centre
de Girona d’activitats amb la
trobada «Posa’t al meu lloc»

CUJEDA
Resaltado
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F1 n Alonso terminó su último test de 2017 con un error pero con buenas sensaciones

Adiós a Honda con accidente
Fabio Marchi

n Fernando Alonso se despidió de
la temporada 2017 ayer con su últi
mo ensayo del año en la primera de
las dos jornadas de test Pirelli de F1
en Abu Dhabi, y lo hizo con su pri
mer error en todo el curso, chocán
dosecontralosmurosdeprotección
alirselargoenlacurva19.Ellonole
impidiócompletarelprogramapre
visto después para poner punto y fi
nal a una temporada para olvidar y
a tres años llenos de decepción y
frustración para el asturiano por
los múltiples fallos de fiabilidad del
motor Honda y su falta de potencia.
El ovetense terminó sexto en una
jornada marcada por el dominio de
Raikkonen por delante de Ricciar
do y Hamilton y el buen ensayo de
Kubica en un examen clave en sus
aspiracionesdepilotarunWilliams
en2018.

El asturiano podrá a partir de
ahora centrarse en el 2017 después
de vestir en su monoplaza por últi
ma ocasión el propulsor Honda
ayer. La próxima vez que el oveten
se se suba a un McLaren en pista se
ráenlostestdepretemporada2018a
finales de febrero en Barcelona, ya
conelmotorRenaultenlapartetra
sera de su coche. Ayer, el ovetense
dio 115 vueltas, finalizando en la
sexta posición entre los 12 hombres

que pilotaron en el Yas Marina, a
unos dos segundos del mejor crono
deRaikkonen.

Tras una primera hora de prue
bas aerodinámicas, todos se pusie
ron a las ordenes de Pirelli con los
nuevos hiperblandos, que dejaron
buenas sensaciones a Fernando.
“Beséelmuroperofueundíapositi
vo.El2017yahaterminadoparamí.
Están pasando muchas cosas y es
toy muy contento con el rumbo que
hemos cogido para 2018”, remarcó
elespañolenAbuDhabi,dondehoy
pilotaráCarlosSainz H

Fernando Alonso estrelló su coche contra el muro de la curva 19 del Yas Marina FOTO: TWITTER

Los caminos de McLaren y Honda se
separan tras tres años decepcionantes
en los que Honda no supo crear un
motor competitivo y fiable que llevara a
los británicos a luchar por triunfos. La
vuelta del histórico binomio no fue
como se esperaba, y después de muchos
reproches, desde hace meses que desde
Sakura ondean la bandera blanca.
Saben que se han equivocado, que no
han estado a la altura de un proyecto
tan ambicioso como el de Woking y que
levantaba tantas expectativas como
presión mediática han recibido durante
estos tres cursos Honda. Por eso, Yusuke
Hasegawa, volvió a entonar el ‘mea
culpa’ en declaraciones a ‘Speed Week’,
explicando que “ Honda no estaba lista
para un equipo puntero como McLaren.
Eso es un hecho”. En esta línea, el
dirigente japonés argumentó que “Toro
Rosso es un equipo más flexible en el
que es más fácil intercambiar
opiniones” H

F1
Honda: “No estábamos
listos para McLaren”

Honda entonó el ‘mea culpa’ FOTO: GETTY

Maverick Viñales parece menos
preocupado de lo que terminó la
temporada 2017 y los primeros test de
pretemporada de Cheste hace unas
semanas. El de Roses aseguró en las
redes sociales estar “muy contento” con
el trabajo realizado por la marca nipona
en los dos días de test privados de
Yamaha realizados en Sepang, en el que
fue el último ensayo del año de la marca
antes de volver de nuevo al trabajo a
finales de enero. El tercer clasificado del
Mundial de 2017 rodó junto a Valentino
Rossi y Johann Zarco con el objetivo de
definir el camino que se debe trazar en
cuanto al motor de 2018.

Para este test, los dos pilotos oficiales
del equipo Movistar Yamaha
dispusieron de cuatro motos distintas,
dos de ellas con el chasis de 2017 y otras
dos con el de 2018, usando dos
configuraciones distintas de motor para
comparar la respuesta y rendimiento de
ambos propulsores H

MOTOGP
Viñales finaliza el test
de Sepang “contento”

Maverick Viñales, en Malasia FOTO: TWITTER

LA FRASE

Fernando Alonso

“ Besé el muro pero fue
un día positivo”

“ Están pasando muchas
cosas, estoy muy
contento con el rumbo
que hemos cogido en
McLaren para 2018”

CUJEDA
Resaltado
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CULTURA ROSES - 28 novembre 2017 14.22 h

Roses rep una donació de 240
d’objectes marins d’entre el segle IV aC
i l’actualitat

Es tracta d’àmfores, ceràmiques i utensilis relacionats, que s’exposaran al públic

1



ACN - ROSES

L’Ajuntament de Roses (Alt Empordà) ha acceptat la donació d’un
particular que consta de 240 peces (algunes de les quals amb valor
arqueològic) que daten d’entre el segle IV aC i l’actualitat. Es tracta
d’àmfores, ceràmiques i diversos utensilis de pesca que provenen
de la col·lecció d’arqueologia subaquàtica que el seu propietari,
Francisco Falcó, va acumular al llarg de la seva vida. Ara, el
consistori les catalogarà i editarà un catàleg amb informació sobre
el fons. Posteriorment, la col·lecció s’exposarà al públic en un espai
accessible. La incorporació es va formalitzar al ple celebrat aquest
dilluns.

Desar la notícia al meu compte

Nota: Per aportar comentaris al web és indispensable ser usuari
verificat i acceptar les Normes de Participació.

Algunes de les peces aquàtiques cedides Foto: ACN. 

Escriure un comentari

Identificar-me. Si ja sou usuari verificat, us heu d'identificar.
Vull ser usuari verificat. Per escriure un comentari cal ser usuari
verificat.

El Punt Avui
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MÉS LLEGIDES

1. El perill de la síndrome
d’Estocolm

2. Trànsit fa pagar ara 8
euros pels nous
distintius ambientals

3. La leucèmia ja es cura
aquí

4. El PSC vota
directament per
primer cop el 155 al
Congrés

5. Sedants financers

6. Posicions de partida

7. Les Tres Xemeneies, al
fons del mar

8. “Gent d’ICV se sent
orfe d’una
organització
democràtica”

9. Repeteixin amb mi
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MIRADOR

Sixena és l’autèntica metàfora del
procés. De primer, vam anar amb el lliri
a la mà, com en el procés, tot creient
que el sentit comú finalment
s’imposaria. El Nosequèara Santi Vila va
fer...

29 novembre 

La metàfora del procés BARCELONA. 29 novembre 1

El ministre sentencia l’art de Sixena

LA VALL DE BIANYA. 29 novembre 

RCR Arquitectes crea un centre de
recerca “obert’

BARCELONA.

CARLES BENAVENT  MÚSIC

29 novembre 

“Jaco Pastorius és l’únic a qui he
intentat copiar” GIRONA. 29 novembre 

Marc Tarrús completa la trilogia
‘Catalan hunter’

BLANES. 29 novembre 

El Mirall es bolca a ballar amb ‘Oceans’
REUS. 29 novembre 

El Fortuny es vol obrir a nous públics

MALGRAT DE MAR. 29 novembre 

El govern de Malgrat mantindrà la
platja com a espai de barraques

MÚSICA

29 novembre 

Bruno Mars actuarà el 20 de juny a
l’estadi
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Fes-te subscriptor de VilaWeb,
un compromís amb el periodisme i amb el país
Els subscriptors reben cada vespre un correu amb informació
dels continguts que elabora la redacció i disposen de serveis
especials, com ara comentar les notícies i l’editorial, obrir un
bloc personal i llegir el diari sense publicitat o hores abans
que els altres lectors. Participen en l’Assemblea de Lectors i

tenen descomptes a la Botiga.
Però sobretot, amb el seu suport
econòmic i el seu compromís amb
el diari, fan posible que VilaWeb
arribi més lluny i a molta més gent.
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ACN > CULTURA

Roses rep una donació de 240 objectes marins d’entre el segle IV a.C i
l’actualitat
Es tracta d'àmfores, ceràmiques i utensilis relacionats, que s'exposaran al públic

Aquest text és un servei de l'agència ACN. VilaWeb no ha
intervingut ni en la selecció, ni en la redacció, ni en el contingut de
la notícia.

28.11.2017  14:07

ACN Roses .-L’Ajuntament de Roses (Alt Empordà) ha acceptat la donació d’un
particular que consta de 240 peces (algunes de les quals amb valor arqueològic)
que daten d’entre el segle IV a.C i l’actualitat. Es tracta d’àmfores, ceràmiques i
diversos utensilis de pesca que provenen de la col·lecció d’arqueologia subaquàtica
que el seu propietari, Francisco Falcó, va acumular al llarg de la seva vida. Ara, el
consistori les catalogarà i editarà un catàleg amb informació sobre el fons.
Posteriorment, la col·lecció s’exposarà al públic en un espai accessible. La
incorporació es va formalitzar al ple celebrat aquest dilluns.

[VilaWeb no és com els altres. Fer un diari compromès i de qualitat té un cost
alt i només amb el vostre suport econòmic podrem continuar creixent. Cliqueu
aquí.]

Comparteix a Facebook Comparteix a Twitter

Subscriure-m'hiRep les notícies de VilaWeb al teu correu

ÚLTIMES NOTÍCIES

07:00 Les portades del dimecres 29
de novembre de 2017

02:00 La Nit de Santa Llúcia es farà a
Nou Barris en homenatge a les lluites
veïnals

02:00 Proclames de Llibertat: David
Ribas

02:00 Els Viatges d’en Filalici

02:00 Agenda-Diari Femenina del
Cicle menstrual, anual i lunar

02:00 La presentació de ‘Nosaltres
les fusterianes’ homenatja Patrícia
Gabancho en presència de Carme
Forcadell

22:31 El grup Volkswagen preveu
fabricar 480.850 vehicles a la planta
de Martorell l’any vinent

22:14 El record a Patrícia Gabancho i
una entrevista a Albano-Dante
Fachin, a la portada de VilaWeb
Paper

22:00 El país de la Patrícia

FavoritSense anuncis

Comentaris dels lectors sobre aquesta notícia.
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El digital dels que votaran #SíSí. N. 3854. Dimecres, 29 de novembre de 2017 08:07 h

XAVIER GUARQUE
Ens agradi o no

SERGI TARRÉS I SALES
LA VICTÒRIA

Portada +Economia Món casteller Llibres País Valencià Illes Balears Catalunya Envia'ns una notícia

29.11.2017 ! 07:59 h   La UdG escull reelegir Sergi Bonet o apostar per Quim Salvi en les primeres eleccions a rector totalment electròniques

28.11.2017 ! 23:55 h   Els taxistes tornen a la vaga aquest dimecres amb una aturada de 24 hores a tot l'Estat

28.11.2017 ! 23:52 h   Méndez de Vigo ordena que les obres d'art de Sixena dipositades al Museu de Lleida tornin a l'Aragó

28.11.2017 ! 23:13 h   Puigdemont crida a guanyar el 21D per "restituir" la "dignitat" que els ha "volgut robar" el "tripartit del 155"

28.11.2017 ! 23:03 h   El cercle de Podem de Ciutat Vella es dissol i critica que els dirigents estatals hagi posat persones "a dit"

28.11.2017 ! 23:02 h   Bonet crida a recuperar la "senda constitucional" el 21D per revertir els "danys" del procés sobiranista

28.11.2017 ! 22:31 h   El grup Volkswagen preveu fabricar 480.850 vehicles a la planta de Martorell l'any vinent

28.11.2017 ! 22:23 h   Bonet crida a recuperar la "senda constitucional" el 21D per revertir els "danys" del procés sobiranista

28.11.2017 ! 21:09 h   Reñé afirma que Méndez de Vigo no pot lliurar de manera "immediata" les peces de Sixena que hi ha al Museu de Lleida

28.11.2017 ! 21:01 h   El món jurídic ret homenatge al conseller destituït Carles Mundó i en demana la llibertat

 Enviar

< Anterior ! Següent >

Notícies d'una comarca:

ACN 

General
Política Internacional Cultura Comunicació Societat Economia Esports Agricultura

ALT EMPORDÀ DIMARTS, 28 DE NOVEMBRE DE 2017 13:58 H

Roses rep una donació de 240 objectes marins d'entre el
segle IV a.C i l'actualitat
Es tracta d'àmfores, ceràmiques i utensilis relacionats, que s'exposaran al públic

ACN Roses .L'Ajuntament de Roses (Alt Empordà) ha acceptat la donació d'un particular que consta de 240 peces
(algunes de les quals amb valor arqueològic) que daten d'entre el segle IV a.C i l'actualitat. Es tracta d'àmfores,
ceràmiques i diversos utensilis de pesca que provenen de la col·lecció d'arqueologia subaquàtica que el seu
propietari, Francisco Falcó, va acumular al llarg de la seva vida. Ara, el consistori les catalogarà i editarà un catàleg
amb informació sobre el fons. Posteriorment, la col·lecció s'exposarà al públic en un espai accessible. La incorporació
es va formalitzar al ple celebrat aquest dilluns.
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Mitjà Europeu Operador intracomunitari

El mitjà valent! Apostem per la llibertat
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 Notícies més llegides

Alt Empordà

 Roses

Roses rep una donació de 240 peces
subaquàtiques
 Alt Empordà  -   28/11/2017  -   14:27

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix
al senyor Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni
arqueològic municipal passa a engrandir-se i a augmentar la seva
importància

àmfora s I-II dC
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 Disminuir text
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 Whatsapp  Descargar PDF  Imprimir  Enviar la nota a un amic  Comentar

El ple municipal celebrat ahir, dilluns 27 de novembre, va acceptar la donació feta per

Francisco Falcó a favor de l'Ajuntament de Roses, d'una col·lecció d'arqueologia

subaquàtica integrada per un total de 240 peces. Àmfores, ceràmiques, utensilis de

pesca i objectes varis, passen així a mans del municipi, per ser exposades al públic.

La col·lecció d'objectes ha estat acumulada pel donant al llarg dels anys, atesa la

seva vida professional relacionada amb el mar, la pesca i el submarinisme. Les peces

daten de diferents etapes històriques, compreses entre el segle IV a.C fins als inicis del

segle XX, algunes de les quals tenen la consideració de peces arqueològiques segons

informe del Centre d'Investigacions Arqueològiques de Girona.

D'acord amb els acords de la donació acceptada, el consistori procedirà ara a la

catalogació de tot aquest fons i a l'edició del catàleg resultant. Posteriorment, la

col·lecció passarà a exposar-se en un lloc accessible al gran públic.

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix al senyor

Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni arqueològic municipal passa

a engrandir-se i a augmentar la seva importància.

Autor: Redacció

 #roses

 #roses

 Comentaris (0)

La finalitat d'aquest servei és sumar valor a les notes i establir un contacte més fluid amb els
nostres lectors. Els comentaris han acotar al tema de discussió. S'apreciarà la brevetat i claredat
dels textos, i el bon ús del llenguatge: les males paraules i els insults no seran publicats
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Roses rep una donació de 240 peces
subaquàtiques
 Alt Empordà  -   28/11/2017  -   14:27

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix
al senyor Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni
arqueològic municipal passa a engrandir-se i a augmentar la seva
importància

àmfora s I-II dC

 Més fotos

Escoltar  Augmentar text

 Disminuir text

+

−

 Whatsapp  Descargar PDF  Imprimir  Enviar la nota a un amic  Comentar

El ple municipal celebrat ahir, dilluns 27 de novembre, va acceptar la donació feta per

Francisco Falcó a favor de l'Ajuntament de Roses, d'una col·lecció d'arqueologia

subaquàtica integrada per un total de 240 peces. Àmfores, ceràmiques, utensilis de

pesca i objectes varis, passen així a mans del municipi, per ser exposades al públic.

La col·lecció d'objectes ha estat acumulada pel donant al llarg dels anys, atesa la

seva vida professional relacionada amb el mar, la pesca i el submarinisme. Les peces

daten de diferents etapes històriques, compreses entre el segle IV a.C fins als inicis del

segle XX, algunes de les quals tenen la consideració de peces arqueològiques segons

informe del Centre d'Investigacions Arqueològiques de Girona.

D'acord amb els acords de la donació acceptada, el consistori procedirà ara a la

catalogació de tot aquest fons i a l'edició del catàleg resultant. Posteriorment, la

col·lecció passarà a exposar-se en un lloc accessible al gran públic.

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix al senyor

Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni arqueològic municipal passa

a engrandir-se i a augmentar la seva importància.
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nostres lectors. Els comentaris han acotar al tema de discussió. S'apreciarà la brevetat i claredat
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viladeroses.cat.

Segueixnos:  Dimecres 29 de novembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

El tiempo 

Tutiempo.net

Una àmfora que està entre les 240 peces donades per Francisco Falcó

SEGÜENT ARTICLE →

Carles Pàramo s’acomiada

després de 30 anys dedicat a

la política

Roses rep una donació de 240 peces
datades entre el segle IV A.C. fins als
inicis del segle XX
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Algunes de les peces, de diferents etapes històriques, tenen la consideració de peces

arqueològiques

El ple municipal del mes de

novembre, celebrat ahir

dilluns, 27 de novembre, va

acceptar la donació feta per

Francisco Falcó a favor de

l’Ajuntament de Roses, d’una

col·lecció d’arqueologia

subaquàtica integrada per un

total de 240 peces. Àmfores,

ceràmiques, utensilis de pesca

i objectes varis, passen així a

mans del municipi, per ser

exposades al públic.

La col·lecció d’objectes ha

estat acumulada pel donant al llarg dels anys, atesa la seva vida professional relacionada amb el mar,

la pesca i el submarinisme. Les peces daten de diferents etapes històriques, compreses entre el segle

IV a.C fins als inicis del segle XX, algunes de les quals tenen la consideració de peces

arqueològiques segons informe del Centre d’Investigacions Arqueològiques de Girona.

D’acord amb els acords de la donació acceptada, el consistori procedirà ara a la catalogació de tot

aquest fons i a l’edició del catàleg resultant. Posteriorment, la col·lecció passarà a exposarse en un

lloc accessible al gran públic.

L’Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix al senyor Falcó la 

valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni arqueològic municipal passa a engrandirse i a

augmentar la seva importància.

Comparteix això:
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Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:
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Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:

Google Facebook Twitter LinkedIn Pinterest Vila de Roses

  Print   Email

Published: 15 hores ago on 28/11/2017

By: ViladeRoses

Last Modified: novembre 28, 2017 @ 5:17 pm

Filed Under: Actualitat, Política, Roses

Tagged With: Ajuntament de Roses, Carles Pàramo, Comiat, Ple ordinari, Roses

← ARTICLE ANTERIOR

Roses rep una donació de 240

peces datades entre el segle

IV A.C. fins als inicis del

segle XX

ABOUT THE AUTHOR

ViladeRoses
View all articles by ViladeRoses »

DONEU LA VOSTRA OPINIÓ 

Avisa'm per correu electrònic si hi ha més comentaris

Notifiqueume d'entrades noves per correu electrònic.

EnviaEnvia

Correu electrònic (necessari) (Address never made public)

Nom (necessari)

Lloc web

FACEBOOK VILA DE ROSES

Facebook Vila de Roses

NOTÍCIES MÉS LLEGIDES

La X Nit de l’Humor ‘Un Somriure per la

Leucèmia’ de Roses recapta 10.500 € per la

Fundació Josep Carreras

Carles Pàramo s’acomiada després de 30

anys dedicat a la política

La gent gran de Roses comença el primer

dia de rodatge de la seva primera pel·lícula

Roses rep una donació de 240 peces

datades entre el segle IV A.C. fins als inicis

del segle XX

Farmàcies de guàrdia a Roses

TWITTER VILA DE ROSES

Els meus tuits

LES NOTÍCIES DIA A DIA

novembre 2017

Dl. Dt. Dc. Dj. Dv. Ds. Dg.

« oct.

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30

COMENTARIS RECENTS

Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica

ARXIUS

novembre 2017

octubre 2017

setembre 2017

agost 2017

juliol 2017

juny 2017

maig 2017

abril 2017

març 2017

febrer 2017

gener 2017

desembre 2016

novembre 2016

octubre 2016

setembre 2016

agost 2016

juliol 2016

juny 2016

maig 2016

abril 2016

març 2016

febrer 2016

gener 2016

desembre 2015

novembre 2015

octubre 2015

setembre 2015

agost 2015

juliol 2015

juny 2015

maig 2015

abril 2015

març 2015

febrer 2015

gener 2015

desembre 2014

novembre 2014

octubre 2014

setembre 2014

agost 2014

juliol 2014

juny 2014

maig 2014

abril 2014

març 2014

febrer 2014

gener 2014

desembre 2013

novembre 2013

octubre 2013

setembre 2013

agost 2013

juliol 2013

juny 2013

maig 2013

abril 2013

març 2013

febrer 2013

gener 2013

desembre 2012

novembre 2012

octubre 2012

setembre 2012

agost 2012

juliol 2012

/ " ! % '

Like this:

S'està carregant...

Loading...

HOME HOME ADVERTISE WITH US ADVERTISE WITH US TERMS OF SERVICE TERMS OF SERVICE CONTACTA CONTACTA

CONTACTA SUBSCRIBE SUBSCRIBE LOG IN LOG IN PURCHASE → PURCHASE →

PORTADA ROSES ALT EMPORDÀ GIRONA OPINIÓ ATUR CARNAVAL CONTACTA



 © 2017

viladeroses.cat.

Segueixnos:  Dimecres 29 de novembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

El tiempo 

Tutiempo.net

Carles Pàramo assegut per última vegada al seu escó de l’Ajuntament

de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

La gent gran de Roses

comença el primer dia de

rodatge de la seva primera

pel·lícula

Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:

Google Facebook Twitter LinkedIn Pinterest Vila de Roses

  Print   Email

Published: 15 hores ago on 28/11/2017

By: ViladeRoses

Last Modified: novembre 28, 2017 @ 5:17 pm

Filed Under: Actualitat, Política, Roses

Tagged With: Ajuntament de Roses, Carles Pàramo, Comiat, Ple ordinari, Roses

← ARTICLE ANTERIOR

Roses rep una donació de 240

peces datades entre el segle

IV A.C. fins als inicis del

segle XX

ABOUT THE AUTHOR

ViladeRoses
View all articles by ViladeRoses »

DONEU LA VOSTRA OPINIÓ 

Avisa'm per correu electrònic si hi ha més comentaris

Notifiqueume d'entrades noves per correu electrònic.

EnviaEnvia

Correu electrònic (necessari) (Address never made public)

Nom (necessari)

Lloc web

FACEBOOK VILA DE ROSES

Facebook Vila de Roses

NOTÍCIES MÉS LLEGIDES

La X Nit de l’Humor ‘Un Somriure per la

Leucèmia’ de Roses recapta 10.500 € per la

Fundació Josep Carreras

Carles Pàramo s’acomiada després de 30

anys dedicat a la política

La gent gran de Roses comença el primer

dia de rodatge de la seva primera pel·lícula

Roses rep una donació de 240 peces

datades entre el segle IV A.C. fins als inicis

del segle XX

Farmàcies de guàrdia a Roses

TWITTER VILA DE ROSES

Els meus tuits

LES NOTÍCIES DIA A DIA

novembre 2017

Dl. Dt. Dc. Dj. Dv. Ds. Dg.

« oct.

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30

COMENTARIS RECENTS

Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica

ARXIUS

novembre 2017

octubre 2017

setembre 2017

agost 2017

juliol 2017

juny 2017

maig 2017

abril 2017

març 2017

febrer 2017

gener 2017

desembre 2016

novembre 2016

octubre 2016

setembre 2016

agost 2016

juliol 2016

juny 2016

maig 2016

abril 2016

març 2016

febrer 2016

gener 2016

desembre 2015

novembre 2015

octubre 2015

setembre 2015

agost 2015

juliol 2015

juny 2015

maig 2015

abril 2015

març 2015

febrer 2015

gener 2015

desembre 2014

novembre 2014

octubre 2014

setembre 2014

agost 2014

juliol 2014

juny 2014

maig 2014

abril 2014

març 2014

febrer 2014

gener 2014

desembre 2013

novembre 2013

octubre 2013

setembre 2013

agost 2013

juliol 2013

juny 2013

maig 2013

abril 2013

març 2013

febrer 2013

gener 2013

desembre 2012

novembre 2012

octubre 2012

setembre 2012

agost 2012

juliol 2012

/ " ! % '

Like this:

S'està carregant...

Loading...

HOME HOME ADVERTISE WITH US ADVERTISE WITH US TERMS OF SERVICE TERMS OF SERVICE CONTACTA CONTACTA

CONTACTA SUBSCRIBE SUBSCRIBE LOG IN LOG IN PURCHASE → PURCHASE →

PORTADA ROSES ALT EMPORDÀ GIRONA OPINIÓ ATUR CARNAVAL CONTACTA



 © 2017

viladeroses.cat.

Segueixnos:  Dimecres 29 de novembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

El tiempo 

Tutiempo.net

Carles Pàramo assegut per última vegada al seu escó de l’Ajuntament

de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

La gent gran de Roses

comença el primer dia de
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pel·lícula

Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:
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La gent gran de Roses

comença el primer dia de

rodatge de la seva primera

pel·lícula

Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:
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Jordi en Les llars del centre de Roses, el
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Javier Franco Perez en Roses vol disposar
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La gent gran de Roses

comença el primer dia de

rodatge de la seva primera

pel·lícula

Carles Pàramo s’acomiada després de
30 anys dedicat a la política
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

Carles Pàramo va entrar en política al 1987 i surt tres dècades després deixant com a

principals llegats urbanístics el port esportiu, la Riera Ginjolers convertida en Rambla, el

Teatre Municipal i un dels millors passeig marítims del litoral català

30 anys resumits en una

carta de poc més de 30

minuts, “espero que la

majoria de les persones que

sou aquí em perdoneu si

m’allargo massa en el

discurs. L’alcaldessa i la

resta de govern i de

regidors saben que per a

ells és l’últim sacrifici

abans no se’m treguin de

sobre”, va afirmar Carles

Pàramo en començar a llegir

ahir durant el ple ordinari

per acomiadarse del seu

escó com a primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Roses en particular i de l’activitat política en

general, en la que ha estat president de la Diputació de Girona i diputat a les Corts Generals.

Un ple ordinari, però extraordinari per les circumstàncies com va quedar palès amb la sala de plens

repleta de ciutadans, familiars, companys, d’amics personals i d’amics que ha fet dins la política.

D’aquests va haverhi una bona representació com va ser la presència del president de la Diputació

de Girona, Pere Vila, l’alcalde de Llers, Carles Fortiana, o el del Port de la Selva, Josep Mª Cervera.

També van serhi presents antics regidors amb els que va formar equip de govern com Miquel

Gotanegra, Paquito Sastre, Josep Alemany i Pere Gotanegra, d’altres amb els que va estar a

l’oposició com la Montse Sastre, i uns que tornaran a l’Ajuntament després del comiat de Pàramo,

com és el cas de Josep Maria Mas Blanch, que el substituirà o la Sílvia Ripoll que tornarà al

consistori com a càrrec de confiança.

Després de llegir la seva carta de comiat, que reproduïm a sota, els portaveus dels diferents grups

municipals, així com la majoria dels regidors van voler dirigir a Carles Pàramo unes paraules de

comiat. Unes paraules en la que van predominar els bons desitjos en la seva nova etapa com a

ciutadà.

Carta de comiat de Carles Pàramo

Alcaldessa, regidors, família, amics, companys de partit, mitjans de comunicació, funcionaris

gràcies per ser aquí.

Faré una mica d’història, ara fa 30 anys, el 1987, vaig entrar a la política i, malauradament, hi vaig

entrar amb mal peu. De cop i volta em vaig trobar en un govern que no  s’havia d’haver constituït

mai, per anar en contra d’algú més que no pas per anar a favor d’un ideal, el primer quatripartit de

la història moderna del nostre ajuntament.

Com era d’esperar, aquell govern, va acabar com el rosari de l’aurora, amb una moció que va donar

pas a un govern encara més absurd, uns fets que van sumir el poble de Roses en una mena de

depressió. A més, vivíem una època molt difícil, amb enfrontaments racistes al carrer a causa de la

crisi i manca de treball i una part de la joventut patint els estralls de la droga. El panorama no podia

ser pitjor.

Per la nostra part, a sortir de l’atzucac i descrèdit de com es va portar la moció de censura, CDC,

amb en Miquel Gotanegra, com a president, va decidir fer canvis importants, fins i tot traumàtics,

per a reconduir la situació i preparar les eleccions del 1991. De resultes, la bona gent de

convergència, em varen proposar encapçalar la candidatura, responsabilitat que vaig acceptar, amb

una condició, ell en Miquel i en Josep alemany i en Ramón Danés, vindrien amb mi.

Vaig comptar amb l’experiència d’en Josep i en Ramon i varem incorporar en Baldiri Trulls. A

darrera hora i, com per art d’encanteri, se’ns hi va embarcar en Jordi Vila, dient que hi tenia dret,

haventse fet militant d’Unió.

Les eleccions varen anar bé, varem empata amb el PSC. El PP d’en Pere Sanés tenia la clau i en

Miquel Roca, llavores Secretari General del partit, ens va imposar acceptar l’oferta de pacte. Dos

anys d’alcaldia per a en Pere i dos anys per a nosaltres.

Varem formar un govern que, sense entrar en detalls, puc qualificar  d’estrafolari, per l’abisme que

ens separava dels dos regidors que l’acompanyaven. Com a mostra, només cal recordar

l’equivocació a l’hora de votar el seu candidat el que va motivar la presentació         d’una nova

moció de censura que, sortosament, es va resoldre en pocs dies. Mal començament i mal final. Un

govern  que va començar amb majoria i que, fet el relleu a l’alcaldia varem continuar havent passat

els dos regidors a l’oposició amb una actitud absoluta i injustificadament bel·ligerant.

El juny del 1993, després de molts neguits sobre si el PP compliria o no, amb unes setmanes de

retard, en Pere Sanés, imposantse als seus, va renunciar a l’alcaldia i va aconseguir fer complir el

pacte. Com veieu la meva història com a alcalde va tenir un començament ben galdós.

Sort de la bona entesa amb els companys sobre tot amb en Miquel i en Josep. Plegats i amb la

complicitat de la Sílvia Ferrer, encara que fora de l’ajuntament però amb una excel·lent sintonia amb

nosaltres varem crear un pinyol generador d’idees, deslligats de qualsevol interès personal. Aquesta

actitud tan simple, deixeum’ho dir, és el que va donar el tomb a la política local.

En el pla personal i per a entendre quins són les determinacions que m’han acompanyat sempre,

faig saber que el mateix dia de la meva elecció, a casa, el meu fill en Carles, llavores amb 18 anys,

amb un posat entre seriós i preocupat, em va dir, “si us plau, pare, no facis mai res que ens pugui

avergonyir”. No se si ell se’n recorda, jo si. I li puc dir que he complert. Posant l’èmfasi en el sentit

ètic de la política, els que heu estat regidors amb mi, en tots i cada un dels governs que he presidit,

sou testimoni de les paraules que una i altre vegada us vaig adreçar:  “tots som diferents, podem ser

més o menys simpàtics, més o menys eloqüents, més o menys treballadors o més o menys

intel·ligents però no tenim cap excusa per a no ser ni honestos ni lleials” … passats els anys, puc

assegurar que tots hem complert.

Quan aquests dies algun periodista em pregunta per les penes i alegries viscudes els dic el següent,

dues alegries immenses totes dues conseqüència dels grans disgustos i patiments que he o hem

patit. La primera, la que ens va donar aconseguir la majoria absoluta el 1999 després de superar la

campanya més infame i descarnada que mai s’ha vist en contra d’un alcalde i la segona, també

arribada de mans del poble, amb els seus vots, fentnos guanyar les eleccions del 2011, per 5ª

vegada consecutiva, superant els temps en que es va descobrir tota la malícia de les xarxes social i

el que ara s’anomena la post veritat, la mentida repetida fins agafar carta de naturalesa. Vull mostrar

la meva gratitud immensa per la gent que sempre m’ha fet confiança, començant pels que passant

de tot el que es deia, es varen comprometre acompanyarnos a les llistes electorals. A totes i tots,

gràcies.

Torno a agafar el fil de la història. Seria injust per part meva, deixar de reconèixer la influència que

en Pere Sanés va tenir sobre nosaltres, amb ell vàrem agafar en sentit de saber alçar la mirada, a

pensar en gran i ben aviat ens vàrem posar d’acord. Continuant la seva obra coma alcalde, vàrem

acabar la reurbanització de Sta. Margarida i encarar els grans reptes de futur, insistint a Madrid,

vàrem aconseguir el passeig de Sta. Margarida i la regeneració de la platja de la Punta i vàrem

encarregar l’endegament de la riera dels Ginjolers, una obra que la majoria de la gent que viu a

Roses ignora que encara no te ni 20 anys. Aquesta obra, fins que va començar el 1996 estava

assumida pel poble com a utòpica. El Conseller Artur Mas hi va donar el plàcet i ara podem lluir de

tenir la rambla més àmplia, llarga i moderna de les comarques de Girona. També a ell,  Gràcies,

Pere.

Una altra característica del nostre pas per l’ajuntament ha estat la capacitat que hem demostrat per

entendre’ns amb tothom, actuant sempre en positiu. Mai les nostres candidatures ni els nostres

governs han anat en negatiu, contra això o allò, contra aquest o aquell,  sempre hem estat

il·lusionats per a fer i sempre amb mentalitat oberta per a aconseguir sumar.

Així, després de les eleccions del 1995, ens vàrem posar d’acord amb ERC i el seu regidor, un altre

amic, en Ramon Pujol amb qui vàrem governar dos mandats seguits, fins el 2003, el primer moguts

per la necessitat de constituir un govern sòlid i capaç de donar estabilitat a Roses i el segon, tot i la

nostra majoria absoluta, per continuar sumant, comptant amb una persona de la seva vàlua.

Del bon fer d’en Ramón Pujol, vull destacar la seva lleialtat i convicció democràtica així com la

feina feta, en aquell mandat havíem aconseguit una important partida del Ministeri per a finançar les

obres de la Ciutadella, que, finalment i acceptant les raons d’ERC vàrem destinar a la reconstrucció

del Castell de la Trinitat. D’en Ramon també destaco la seva fermesa fent pinya amb el govern en el

suport que vàrem expressar la llei de creació del Parc Natural del Cap de Creus inclosa la petició

d’ampliació de l’àmbit de protecció a l’entorn de la Torre d’en Sastre i del Mas Marès. També vull

fer avinent que aquell govern va incorporar a iniciativa d’ERC, la qualificació de totes les finques,

darrera la Ciutadella, entre el camí de les Arenes i la Trencada, com a pulmó verd. Una proposta que

avui és més vàlida que mai.

Com a prova d’aquesta actitud positiva, cal dir que després de l’experiència del quatripartit,

passades les eleccions del 2011, de nou, guanyadors, vàrem buscar i trobar el suport dels regidors

del PP, els amics, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López, amb qui, com havia passat en el

1991, vàrem reconduir la política local pel camí de l’entesa i el progrés, lliures de cap prejudici

partidista fins el 2015. I en aquesta nova legislatura, amb la Montse d’alcaldessa, de nou hem estat

capaços d’entendre’ns amb un altre grup, com sabeu, amb els, per a mi, amics, Francesc Giner i

Fèlix Llorens, gent del poble que, com abans l’Àngels i en Manel, també entenen que més enllà dels

interessos partidistes i personals hi ha l’obligació de servir el poble que ens ha posat allà on som.

Amigues i amics, han estat anys de feina, de molta feina i en tots els àmbits. Si parlem de l’acció

social, comptem amb uns serveis a les llars d’infants i al departament de benestar social que s’han

demostrat capaços per a  superar el repte que significa atendre i integrar centenars i milers de

nouvinguts que ens han arribat portant com a bagatge únicament el que diuen a sobre.  En tot

aquest temps, hem ajudat a superar les crisis que hem patit, creant llocs de treball, molts! i hem fet

les infraestructures viàries, urbanes i socials, culturals, esportives d’ensenyament, turístiques i

altres que han posat la qualitat de vida dels nostres ciutadans a uns nivells inimaginables el 1993, no

per que si ni per lluïment sinó per a general el necessari clima de confiança que animi la gent a crear

empresa i generar llocs de treball. La clau que ens ha portat a arribar fins avui amb un èxit

envejable. No suficient, segur, però envejable.

I a les dificultats de rel, cal recordar avui, les sobreviscudes. En aquest temps ens hem enfrontat a

grans forestals, inundacions i nevades, desastres que ens varen impel·lir a trobar solucions per a

minimitzar els riscos. Des de fa anys, Roses disposa de protocols d’actuació per a la resposta

immediata en qualsevol cas i hem fet les actuacions necessàries en rieres i recs i en la xarxa de

drenatge urbà. Mai més hem tornat a patir una inundació per desbordament de les rieres i les

franges tallafocs que envolten el poble garanteixen, fa anys, que el foc no arribi cap casa, del poble

o de les urbanitzacions.

Del repàs que estic fent, no puc oblidar, amb el profunda tristesa que ens va causar el terrible

atemptat terrorista a Santa Margarida, el que se’ns va endur el Mosso d’Esquadra, en Santos

Santamaria. Sempre el tindré en el record. Al Cel sigui.

Continuant el recorregut per la història municipal d’aquests anys, cal fer una ullada a l’obra de

govern i ho faré amb una certa satisfacció, sense falses modèsties en atenció al reconeixement que

es mereixen  els companys i companyes regidors i regidores presents. Algun dia, algú que no sigui

jo, us haurà de donar les gràcies.

Companyes i companys que vull anomenar, procurant no deixarme ningú. A més dels que he

anomenat del govern del 1993, Danés, Gotanegra, Alemany, Trulls i Vila, el 1995, varem incorporar

la Sílvia Ferrer, no militant però col·laboradora entregada en la causa, en Paquito Sastre, home

popular entre els populars i en Josep Guitart, la fermesa del qual, va resultar transcendental en

aquell moment. Algun dia ho explicarem. Gràcies a tots tres.

I si transcendents varen ser les incorporacions del 1995 encara més ho va ser l’única incorporació

del 1999, la d’una jove militant de qui  vaig intuir vocació i capacitat de treball, la Montse Mindan, a

qui li dono les gràcies per haverme fet quedar tan bé com a visionari.

El 2003 el partit va demanar renovació i vàrem incorporar gent jove, Carol Sanés, Jordi Danés,

Vicente Fernàndez, Toni Herruzo, també,  per a substituir dues baixes, al final del mandat, varem

comptar amb el meu fill en Carles i l’amic Josep Maria Mas Blanc, qui ara m’ha de substituir. Deixo

pel final en Pere Juanola, bon amic de fora la política de qui tinc que destacar la seva immensa

capacitat de treball. Amb ell vàrem afrontar els dos més importants de l’època, la construcció del

port esportiu municipal i la de la piscina. Plegats vàrem construir i plegats vàrem establir uns

models de gestió que ningú s’ha atrevit a tocar. Gràcies a tots.

Posteriorment, el 2011, havent guanyat les eleccions, vàrem perdre el govern, pel moviment que

algun periodista local va titular com “tots contra en Pàramo”, va ser una llàstima, amb nosaltres

portàvem dues persones tan vàlides i entusiastes com són la Irene Buhler i la Montse Sastre. No

vàrem governar però a l’oposició vàrem posar bona feina, rigorosa i lleial. Irene i Montse, gràcies.

Tornem a l’obra de govern, recordem les petites grans coses, per exemple, la simbologia, la que

crea sentit de pertinença i fa visualitzar la institució municipal. Des del primer moment ens vàrem

aplicar per a tenir, de forma oficial l’escut i la bandera i, a més hi vàrem afegir un llibre d’honor i

també des del primer moment ens vàrem posar a crear actes singulars per la festa major, actes la

cerimònia del lliurament de la Dracma de Roses i la desfilada gegantera, acompanyada del canó i els

trabucaires i la festa final amb la mostra de balls tradicionals a la plaça de l’ajuntament. Una plaça

que, aprofito per a dirho, serveix per a tot, menys per a plaça.

I en temes més prosaics, fora de Roses, ens vàrem moure fins solucionar els problemes de trànsit a

la carretera de Figueres, la que quedava col·lapsada cada cap de setmana, en arribar l’estiu. Del

president Pujol vàrem aconseguir prioritzar la supressió de semàfors i construcció de les rotondes

de Vilatenim i Empuriabrava,  i, ja en el terme de Roses, les de les tres cruïlles de la  carretera de

Cadaqués amb la de Vilajuïga. Aviat és dit, però no va ser gens fàcil i do de la oportunitat va

funcionar. I, sense moure’ns de les vies d’accés a Roses, podem dir, amb orgull, que cap altre

poble de Girona compta amb una entrada com la nostra, un desdoblament útil, que ens salva

d’inundacions i que, enjardinat per l’ajuntament, és la millor carta de presentació. Només i falta el

rètol de Benvinguts.

I si l’entrada a Roses és magnífica, també ho són els passejos de mar, aconseguits de Costes de

l’Estat i de la Generalitat. Una façana marítima envejable que m’obliga a fer un apartat. Parlo d’ara i

em refereixo al problema que tenim per la manca de continuació o trencament de la mobilitat entre

la riera dels Ginjolers i el port esportiu. Està a la vista que solucionar aquest problema és el repte de

futur més important i alhora més engrescador pels governs que hi ha i haurà, serà la seva prova del

cotó. Us prego recordar allò que us he dit, dels acabaments del segle XX, estem en el XXI i cal la

mirada alta, coratge i seny. El repte passa per arreglar, condicionar i dignificar el front de mar de

Roses, eliminant de la superfície qualsevol barrera, arquitectònica o visual. Recuperar la riba i

convertir el front de mar en un espai naturalitzat i sostenible.

Una periodista em va preguntar si aquest projecte era una espina, “no”, li vaig dir, el meu temps

s’ha acabat, no es una espina meva, en tot cas és un repte pels que es queden. Així ho penso i així

ho dic.

D’accions importants n’hauríem de recordar moltes, per exemple, la compra de finques per a

construir infraestructures, un Institut i dues escoles, la biblioteca, el teatre, l’obertura de la gran via,

adequació de la Ciutadella, els dipòsits de gas, la rotonda de la carretera de Vilajuïga, la del port

esportiu, i tantes altres compres que ens han permès obrir carrers. Algú se’n recorda com d’estreta

era la cruïlla entre els carrer nou i Peralada? I, més amunt, la del carrer de Peralada amb el Gravina.

I la prolongació de carrer de Sant Isidre, enllaçant amb Cosconilles i carrer Nou? Cal significar la

compra de milers de metres on ara fem el mercat dels diumenges, compra que va possibilitar obrir

la Gran Via i cal donar la importància que es mereix la compra del càmping Bahia, el que va

permetre tornar a comptar amb les fires de Festa Major.

Continuant amb les actuacions de més importants recordem com en el mandat 1995/1999, CiU i

ERC, en un mateix Ple, vàrem proposar i aprovar dos punts singularment importants, el primer, el

de suport a la llei de creació del PN de Cap de Creus, al que ja m’hi he referit i el segon el de petició

de la concessió per a la  construcció i explotació del port esportiu municipal. Una altra utopia que

vàrem fer saltar prèvia la presentació al poble de la proposta, amb el compromís de fernos

responsables de la gestió pública del port.

Com tothom sap, el port es va inaugurar el 2004, però el que molta gent ignora són unes dades que

donaré.

Quan el govern va fer la proposta, després d’una campanya d’informació als ciutadans seguida

d’una enquesta, el 76% dels més de 1000 enquestats hi varen donar la conformitat.

El nostre, és l’únic port de tot l’Estat que de titularitat  municipal.

El projecte va rebre el vist i plau de Greenpeace, Espanya, després de les llargues negociacions que

personalment vaig mantenir amb els dirigents de l’OBG, a nivell estatal.

El nostre ha estat l’últim port esportiu construït a Catalunya.

Una obra emblemàtica que no ha costat ni un Euro als contribuents en ser autofinançada.

Una obra que ha generant desenes de llocs de treball, directes i indirectes i que avui aporta beneficis

a la hisenda local.

Dono aquesta informació per a demostrar que les grans obres, aquesta com també la d’endegament

i cobertura de la riera dels Ginjolers, són obres d’aquelles que mai vindrà cap administració exterior

a ferles, que cal promocionarles des de l’ajuntament. Ens podran ajudar, però la primera pedra ens

correspon a nosaltres. Sou prou intel·ligent per a saber de que us estic parlant.

I més actuacions importants i singulars d’aquest 24 anys. Una de les que els que companys i

companyes amb qui he compartit govern se senten més orgullosos, la captació i establiment de la

Zòdiac. Aquesta va ser una fita que ens vàrem proposar, que va costar sang i llàgrimes, que va

comportar denuncies i mil pals a les rodes però que va comportar l’oferiment de 350 llocs de treball

en uns moments en que una crisi, més dura que la que hem conegut des del 2008, portava el

desespero a les famílies. Estem orgullosos d’haver aconseguit una empresa que, tot i el tsunami

provocat per la globalització i la deslocalització, avui es manté ben viva, amb 150 amb tendència

créixer, molts d’ells d’alt nivell tècnic.

Pocs governs poden lluir d’haver ajudat a crear, directament, tants llocs de treballs. En aquest

apartat, recordar la complicitat activa de l’enginyer Valentín Méndez, veí de Roses, i la feina la

capacitat de convenciment desplegada per en Miquel Gotanegra en les entrevistes a París, amb la

cúpula de la multinacional.

Aixecant la mirada, en Miquel em deia fa poc, algú s’ha posat a  calcular els diners que la Zòdiac ha

aportat a l’economia rosinca, a través dels seus treballadors i els contractistes locals? Moralment,

Roses els deu molt.

La llista d’actuacions és llarga i me’n deixaré moltes però no vull deixar de fer esment a les obres de

reurbanització de les urbanitzacions del Fumats, Buscà, Garriga, Llosa i treballs a Mas Mates, Puig

Rom i altres, l’entorn del Joncar, per exemple. Unes obres amb un cost enorme, avui ens faria por,

però que ha millorat la qualitat de vida els que hi viuen o hi passen les vacances fins uns límits

inimaginables.

I parlant de qualitat de vida, no oblidem el nivell de serveis que avui es donen en tot allò que depèn o

te competència l’ajuntament. Les escoles, la policia local, que en aquests anys ha passat de 10

agents, als 40, capaç i preparada professionalment per a superar, any rere any, reptes i més reptes.

Com ho fan, també, les empreses de serveis, la mixta de neteja i la concessionària de

subministrament d’aigua. I la feina de Rosersa, jardineria, enllumenat, vials i teatre i mercat.

I en repassant tots aquests èxits, cal agrair als bons treballadors, funcionaries i funcionaris que fan

la seva feina amb entrega i lleialtat institucional, lleialtat que he pogut comprovar estant al govern i a

l’oposició. I com si els veiés a tots, se’m fan presents les tantes i tantes jornades de treball i neguits

compartits, amb el Secretari General, Paco Muñoz, la TAG, Maite Sánchez, la Interventora,

Mariel·la Roig, anteriorment, mols anys, amb el seu antecessor, l’amic Ernest Ruiz, acompanyats

pel bon fer de Maria Martí, tresorera. A totes i tots els envio les meves gràcies. Gratitud que prego

facin extensives a tots els seus equips. Com també envio l’expressió de la meva més sincera mostra

de gratitud a la Neus Magester, testimoni presencial de tants i tants patiments i afanys. La Neus, a

qui l’han acompanyat una vegada o altre per la Maria Elena Carbó o la Nuri Alabert. Gràcies també.

Com també vull mostrar el meu agraïment als dos caps d’àrea que en aquests dos anys han estat el

meu puntal com a regidor  d’urbanisme i medi ambient,  l’Anna Barceló i l’Eduard Juandó i també

als juristes que els acompanyen, l’Eli Abad i en Xavier Maluquer. Plegats, hem treballat fort, i amb

exigència, i hem aconseguit modernitzar l’atenció als ciutadans guanyant en eficàcia i eficiència, uns

avenços que han estat possibles gràcies la gran professionalitat dels respectius equips

d’administratives encapçalats per l’Anna Bruñol i la Nuri Contreras. També agreixo tot allò que han

aportat enginyers, arquitectes, aparelladors, delineants i inspectors i les brigades. A tots gràcies.

No voldria que ningú se sentís oblidat, no és la meva voluntat, per si no ho he fet, reitero el meu

agraïment als bons treballadors, companyes i companys dels Serveis Generals i  d’esports i cultura,

de les llars d’infants i de l’arxiu i promoció econòmica i turisme, de Rosersa, Rosesnet i port de

Roses, i de la piscina i del cementiri. De la biblioteca i de les escoles i de la Policia Municipal i del

teatre i del cementiri, de comunicació i premsa, informàtica, al SAC i a RRHH i en altres llocs que

ben segur em deixo, també gràcies.

I com que l’ajuntament no és una cèl·lula aïllada de la societat, vull donar les gràcies a la societat

civil que tant ha ajudat a arribar fins on som. En aquests anys hem col·laborat amb les associacions

històriques com la SUF i l’AE Roses, el GEN o el Tennis, o Càrites i amb les que hem ajudat a

nàixer i créixer, exemple, el Grup de Teatre de Roses, el Futbol Base, la Fundació Contra el Càncer,

FADIR, o Moebius. Plegats hem remat a favor de Roses, com ho han fet amb els mitjans locals i

comarcals, posant l’Empordà TV i La Veu per davant, i posteriorment al diari digital ViladeRoses,

així com la GuiadeRoses. A tots gràcies.

També gràcies a les persones que en aquests anys han acceptat el reconeixement de la Dracma de

Roses, alguns m’estan escoltant, el vostre exemple ens ha servit per a estimular el creixement moral

i social de Roses, la vostra trajectòria i les vostres aportacions són un orgull. Gràcies.

I si en una societat el voluntariat és important, el món del treball és bàsic. En aquests anys hem

comptat amb iniciatives empresarials importants que han ajudat, molt i molt. A arribar on som. En

destaco algunes per a ferme entendre, les he buscat en funció de la seva singularitat i

transcendència, quasi totes, més enllà del marc estrictament local:

La Confraria de Pescadors,

La cooperativa d’ensenyament, Centre Escolar Empordà

La cooperativa Pi Sunyer, el geriàtric de Roses

El restaurant Bulli

El parc aquàtic Aquabrava i

La indústria naval Mil Pro – Zòdiac

Als seus equips directius els felicito per la feina feta i dinamisme i als seus associats o treballadors

també els felicito per la seva professionalitat, plegats fan i fem de Roses un poble digne de ser

viscut.

Estimada alcaldessa, havent llegit tot això et prego no tinguis cap dubte que aquest pas, tot i el

sentiment de nostàlgia que evidentment m’acompanya, el faig amb alegria. Com m’agrada dir, em

jubilo jubilosament! I amb il·lusió per a poder dedicar tot el temps que calgui a la família, a ells els

vull donar tot el que fins ara els he escatimat i que tan es mereixien pel suport que tan generosament

m’han donat.

Dedicació que la Carmen amb en Carles i la Núria, la meva esposa i els meus fills,  acompanyats ara

per en Guillem i l’Estefy i en Bernat i l’Emma i en Nil, la meva esposa, els meus fills i els meus nets,

que, essent petits, poc entenen però molt intueixen, s’han guanyat sobradament, o, més ben dit, que

els hi dec.

Tots ells senten que es jubilen amb mi, i estan contents . . . i, sobre tot, alleugerits, molt alleugerits.

Com també ho estan els meus amics.

Uns i altres, sempre han entès i acceptat que la meva vocació de servei al país, massa sovint, els

relegava a un forçat segon pla. En la seva estima i el seu escalf he trobat tota l’energia,

imprescindible per  a complir el meu compromís polític. Només ells ho han fet possible.

I quan dic amics, aclareixo, els de tota la vida incloenthi la gent de Convergència de Roses, avui del

PDeCAT, els seus militants i votants, els més grans i els més joves, compartint l’ideal d’un Roses en

prosperitat dins una Catalunya sobirana. Ara, com el primer dia, fa trenta anys.

Montse, dit això, agraeixo que hagis acceptat i tramitat la meva renuncia com a primer tinent

d’alcalde del teu govern i com a regidor del Consistori, agraïment que faig extensiu a la resta de

regidors i regidores del Consistori. Gràcies pel que m’heu ensenyat, us renovo la meva salutació i

quedo a la vostra disposició, com un ciutadà més, per tot allò que us pugui servir.

I per a acabar, us llegiré el poema que he anunciat, és un poema que sempre m’ha acompanyat. El

vaig llegir quan vaig deixar l’alcaldia el 2007 i ho torno a fer ara, quan plego definitivament de la

política activa.

En ell, l’autor, Salvador Espriu, ens fa veure l’essència del que significa la política entesa com a

vocació de servei. Es diu ‘La pell de brau.

Si et criden a guiar

un breu moment

del mil·lenari pas

de les generacions,

aparta l’or,

la son i el nom.

També la inflor

buida dels mots,

la vergonya del ventre

i els honors.

Imposaràs

la veritat

fins a la mort,

sense l’ajut

de cap consol.

No esperis mai

deixar record,

car ets tan sols

el més humil

dels servidors.

El desvalgut

i el qui sofreix

per sempre són

els teus únics senyors.

Excepte Déu,

que t’ha posat

dessota els peus

de tots.

Amigues i amics, aquí acabo, me’n vaig amb la consciencia tranquil·la, he fet tant com podia i tant

bé com sabia i fins aquí he arribat

Adéusiau.

Carles Pàramo i Ponsetí

1er Tinent d’alcalde

Regidor de l’àrea d’Urbanisme i Medi Ambient

Ajuntament de Roses

Comparteix això:
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Fundació Josep Carreras
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Roses rep una donació de 240 peces

datades entre el segle IV A.C. fins als inicis

del segle XX

Farmàcies de guàrdia a Roses

TWITTER VILA DE ROSES

Els meus tuits

LES NOTÍCIES DIA A DIA

novembre 2017

Dl. Dt. Dc. Dj. Dv. Ds. Dg.

« oct.

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30

COMENTARIS RECENTS

Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica
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HOME  ACTIVITATS ROSES  NADAL A ROSES

Dissabte 2 de desembre, a les 17h, a Ca

l’Anita : ACTUALITZACIÓ DEL NADAL a

càrrec d’Animart.

Dissabte 16 de desembre, a les 17h, a Ca

l’Anita : TIÓ DE NADAL a càrrec d’Animart.

Divendres 22 de desembre, a les 17h, a

la plaça del Teatre Municipal: ANIMACIÓ

INFANTIL a càrrec del grup d’animació

infantil “Xip Xap” i a les 18h, FESTA DEL TIÓ

GEGANT amb la tradicional cagada del Tió.

Dissabte 23 de desembre, d’ 11h a 20h, a

la plaça de l’Església: MERCAT DE NADAL. Ho organitza Roses Comerç.

Dimecres 27 de desembre i dimarts 2 de gener a les 15.30h i a les

17.30h, a la Biblioteca Municipal: EL FANALET DE LA BIBLIOTECA, per a

mainada a partir de 2 anys. Cal que vagin acompanyats d’un adult. Cal fer

reserva prèvia a la Biblioteca. Tel: 972 15 09 28.

Dimecres 6, divendres 8, diumenge 17, dilluns 25, dimarts 26 i

dissabte 30 de desembre, a partir de les 18.30h a la plaça Frederic

Rahola: QUINES DE NADAL. Ho organitza L’Associació Esportiva Roses. El

Club destinarà el 2% de la recaptació a la Fundació Roses contra el Càncer.

Hi haurà servei de bar i entrepans. El dissabte 23 de desembre a les 16.30

h hi haurà una Quina Infantil.

Dissabte 23, dimarts 26 i dissabte 30 de desembre, a les 18. 30 al Teatre

Municipal de Roses: ELS PASTORETS a càrrec del Grup de Teatre de Roses.

Preu de l’entrada: 10€.
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L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix
al senyor Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni
arqueològic municipal passa a engrandir-se i a augmentar la seva
importància
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El ple municipal celebrat ahir, dilluns 27 de novembre, va acceptar la donació feta per

Francisco Falcó a favor de l'Ajuntament de Roses, d'una col·lecció d'arqueologia

subaquàtica integrada per un total de 240 peces. Àmfores, ceràmiques, utensilis de

pesca i objectes varis, passen així a mans del municipi, per ser exposades al públic.

La col·lecció d'objectes ha estat acumulada pel donant al llarg dels anys, atesa la

seva vida professional relacionada amb el mar, la pesca i el submarinisme. Les peces

daten de diferents etapes històriques, compreses entre el segle IV a.C fins als inicis del

segle XX, algunes de les quals tenen la consideració de peces arqueològiques segons

informe del Centre d'Investigacions Arqueològiques de Girona.

D'acord amb els acords de la donació acceptada, el consistori procedirà ara a la

catalogació de tot aquest fons i a l'edició del catàleg resultant. Posteriorment, la

col·lecció passarà a exposar-se en un lloc accessible al gran públic.

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquesta donació i agraeix al senyor

Falcó la valuosa aportació feta, amb la qual el patrimoni arqueològic municipal passa

a engrandir-se i a augmentar la seva importància.
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Segueixnos:  Dimecres 29 de novembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

12°C 8°C

Un dels moments del rodatge de la pel·lícula (encara sense títol) de la

gent gran de Roses en una de les oficines de la Confraria de Pescadors

de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

L’Arxiu Comarcal de l’Alt

Empordà localitza tres cartes

autògrafes de l’inventor del

submarí, Narcís Monturiol

La gent gran de Roses comença el
primer dia de rodatge de la seva
primera pel·lícula
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

El primer dia de rodatge del llargmetratge dels avis i àvies de Roses va tenir lloc ahir

dilluns en diferents indrets del port pesquer

Treballadors del port

pesquer de Roses estan

esperant l’arribada d’un

conegut del poble, el qual

se’n va anar a fer fortuna a

les ‘Amèriques’. I quan

aquest arriba ve

acompanyat d’un seguici de

persones en pla

triomfador…

I fins aquí podem llegir de

l’argument de la pel·lícula

que una dotzena d’actors

rosincs, que són ni més ni

menys que avis i àvies de

Roses, van començar ahir dilluns el primer dia de rodatge del llargmetratge “que es tracta d’una

comèdia amb la que té com a finalitat que els actors s’ho passin bé rodantla i que els

espectadors riguin molt veientla”, ha afirmat Margarida Trias, membre de l’Associació Cultural

DAUS i encarregada juntament amb Bernat Miralpeix de rodar la pel·lícula sota la idea que els propis

avis i àvies van proposar.

Avis i àvies que l’any passat ja van assolir un gran èxit amb el curtmetratge dramàtic ‘L’ocell de

plomes blaves’, i que enguany han donat un pas més volent rodar una pel·lícula de llarga durada i, a

més, canviant totalment de gènere: d’una història tètrica a una de riure.

El regidor de Benestar Social, Marc Danés, no va voler perdre’s el primer dia de rodatge d’aquesta

comèdia, que es va desenvolupar, entre d’altres indrets, a la caseta de pescadors de la Carmeta i a

les oficines de la Confraria de Pescadors de Roses, “per donar suport a la gent gran per la tasca

que estant fent, i que és ni més ni menys que involucrarse en una activitat proposada per

l’Ajuntament i que els permet una cosa com és rodar un llargmetratge a la seva edat”.

Cal a dir que els avis i àvies de Roses intervenen en aquesta comèdia, que encara no té títol, en totes

les fases de gravació d’una pel·lícula: la interpretació, el guió, el rodatge, la producció i el vestuari,

entre d’altres.

Si es compleixen els terminis previstos el públic de Roses podrà veure en primícia aquesta pel·lícula

pels voltants de Setmana Santa.
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Segueixnos:  Dimecres 29 de novembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

12°C 8°C

Un dels moments del rodatge de la pel·lícula (encara sense títol) de la

gent gran de Roses en una de les oficines de la Confraria de Pescadors

de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

L’Arxiu Comarcal de l’Alt

Empordà localitza tres cartes

autògrafes de l’inventor del

submarí, Narcís Monturiol

La gent gran de Roses comença el
primer dia de rodatge de la seva
primera pel·lícula
Per ViladeRoses  /   28/11/2017  /   No Comentat

El primer dia de rodatge del llargmetratge dels avis i àvies de Roses va tenir lloc ahir

dilluns en diferents indrets del port pesquer

Treballadors del port

pesquer de Roses estan

esperant l’arribada d’un

conegut del poble, el qual

se’n va anar a fer fortuna a

les ‘Amèriques’. I quan

aquest arriba ve

acompanyat d’un seguici de

persones en pla

triomfador…

I fins aquí podem llegir de

l’argument de la pel·lícula

que una dotzena d’actors

rosincs, que són ni més ni

menys que avis i àvies de

Roses, van començar ahir dilluns el primer dia de rodatge del llargmetratge “que es tracta d’una

comèdia amb la que té com a finalitat que els actors s’ho passin bé rodantla i que els

espectadors riguin molt veientla”, ha afirmat Margarida Trias, membre de l’Associació Cultural

DAUS i encarregada juntament amb Bernat Miralpeix de rodar la pel·lícula sota la idea que els propis

avis i àvies van proposar.

Avis i àvies que l’any passat ja van assolir un gran èxit amb el curtmetratge dramàtic ‘L’ocell de

plomes blaves’, i que enguany han donat un pas més volent rodar una pel·lícula de llarga durada i, a

més, canviant totalment de gènere: d’una història tètrica a una de riure.

El regidor de Benestar Social, Marc Danés, no va voler perdre’s el primer dia de rodatge d’aquesta

comèdia, que es va desenvolupar, entre d’altres indrets, a la caseta de pescadors de la Carmeta i a

les oficines de la Confraria de Pescadors de Roses, “per donar suport a la gent gran per la tasca

que estant fent, i que és ni més ni menys que involucrarse en una activitat proposada per

l’Ajuntament i que els permet una cosa com és rodar un llargmetratge a la seva edat”.

Cal a dir que els avis i àvies de Roses intervenen en aquesta comèdia, que encara no té títol, en totes

les fases de gravació d’una pel·lícula: la interpretació, el guió, el rodatge, la producció i el vestuari,

entre d’altres.

Si es compleixen els terminis previstos el públic de Roses podrà veure en primícia aquesta pel·lícula

pels voltants de Setmana Santa.

Comparteix això:
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Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica
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